



COP28 Presidency and Dubai Cares set out vision for placing education at the heart of a sustainable future at the 78th United Nations General Assembly in New York

- COP28 Presidency and Dubai Cares co-hosted a high-level event urging global actors to come to the RewirEd Summit at COP28 with solutions at the climate education intersection.

New York, 6 October: On the sidelines of the 78th United Nations General Assembly in New York, the COP28 Presidency and Dubai Cares, a civil society organization formally associated with the United Nations Department of Global Communications (UN DGC), co-hosted a high-level session titled “Rewiring Education for People and Planet: The Road to COP28”. The exclusive gathering served as a platform to outline the COP28 Presidency’s vision for the climate education intersection. The event aimed to build momentum around climate education and invite the global community to the RewirEd Summit at COP28. The COP28 presidency put forward its program for education at COP28 and shared its ambitions for the legacy of education.

The session was opened by HE Adnan Amin, CEO of COP28 and HE Dr. Tariq Al Gurg, Chief Executive Officer and Vice-Chairman of Dubai Cares with the participation of representatives of the RewirEd Summit strategic partners including the CEOs of Generation Unlimited, Education Cannot Wait, and the Aga Khan Foundation, as well as high-level representatives from UNICEF, Global Partnership for Education, UNESCO, and COP28 Youth Delegates.

COP28 CEO HE Adnan Amin said: “The COP28 Presidency remains firmly committed to delivering an inclusive COP, and climate education is a key tool to equip future generations with the skills they need to drive the future climate economy. We are delighted to be working with Dubai Cares to bring the RewirEd Summit to COP28 and take concrete action to scale climate education.”

Commenting on the critical role of education, His Excellency Dr. Tariq Al Gurg, Chief Executive Officer and Vice-Chairman of Dubai Cares said: “Education sits at the heart of human development yet its role has not been prioritized in global agendas addressing global challenges. The COP28 Presidency is setting a new precedent in not only recognizing the role of education as a catalyst for climate action, but also positioning it as a prerequisite for a sustainable future for all. The RewirEd Summit 2023 at COP28 is a moment for education to take its central role as the engine for a prosperous and sustainable future through solutions, actions, investments and commitments that will catalyze and accelerate its transformation.”

Yasmine Sherif, Executive Director of Education Cannot Wait (ECW) said: “Climate change is disrupting the education of millions of children and adolescents living in crisis-affected countries. In response, the world urgently needs disruptive solutions if we are to collectively enshrine the right of every child to quality education. From the Sahel to Somalia, Libya to Pakistan, children are at the frontline of a climate crisis for which they bear no responsibility in creating. We warmly welcome the UAE’s presidency of COP28 and the RewirEd Summit on Education Day to deliver a breakthrough in funding and innovative thinking.”

For interview requests and other media enquiries, please contact Media@COP28.com.
For latest COP28 news, follow us on Twitter [@COP28_UAE](https://twitter.com/COP28_UAE)

COP28.com

Robert Jenkins, Director, Education and Adolescent Development, Programme Group at UNICEF said “The world is experiencing a triple planetary crisis: climate change, pollution, and biodiversity loss. Quality education is a core mechanism to build community resilience and EMPOWER every child through their life course with learning opportunities and skills to be a champion for the environment. UNICEF is mobilizing governments, civil society, and young people as co-creators in finding solutions to the challenges they face. Urgent action is needed now.”

Kevin Frey, Chief Executive Officer, Generation Unlimited said: “At Generation Unlimited, we believe in the extraordinary potential of young people to drive action and solutions for the climate crisis. When we equip them with knowledge, skills, and opportunities, young people become the true champions of our planet, sparking a chain reaction that inspires and motivates governments, businesses, and communities to join forces in this urgent mission. That’s why we have created the Green Rising Initiative, a global effort supporting millions of young people to take grassroots climate action. We are reimagining lifelong learning for a green economy, forging meaningful participation, and imparting green skills so we can build a sustainable future.”

Christopher Castle, Director, Division of Peace and Sustainable Development, Education Sector, UNESCO said: “UNESCO is committed to stepping up action in education to address the causes and impacts of climate change, including through the Greening Education Partnership, which has already mobilized more than 80 countries and over 1,000 organizations globally. UNESCO is pleased to be continuing its partnership with Dubai Cares through collaboration on the RewirEd Summit at COP28 in December this year.”

The RewirEd Summit 2023 will take place on COP28’s “Youth, Children, Education and Skills” thematic day on 8th December 2023 at Expo City Dubai. The global education gathering is set to place education at the forefront of the climate agenda by convening climate and education actors united in their commitment towards global education transformation. The Summit will also bring together diverse voices and sectors to align agendas, commitments, and financing, as well as share and inspire solutions, ensuring that climate agendas and investments are linked to education priorities, and that education strategies and commitments respond to the climate agenda today and in the future. The RewirEd Summit is committed to supporting the COP28 Presidency in making this COP a COP of Inclusion and a COP of Action by being a Summit of Solutions.

- ENDS-

Notes to Editors COP28 UAE:

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake – a comprehensive evaluation of progress against climate goals.
- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.”

About Dubai Cares:

Since its inception in 2007, Dubai Cares, part of Mohammed bin Rashid Al Maktoum Global Initiatives, has been working towards providing children and youth in developing countries with

COP28.com

access to quality education through the design and funding of programs that aim to be impactful, sustainable and scalable. To date, the UAE-based global philanthropic organization has successfully launched education programs reaching over 21 million beneficiaries in 60 developing countries.

Dubai Cares plays a key role in helping achieve the United Nations Sustainable Development Goal (SDG) 4, which aims to ensure inclusive and quality education for all, and promote lifelong learning by 2030, by supporting programs in early childhood development, access to quality primary and secondary education, technical and vocational education and training for youth as well as a particular focus on education in emergencies and protracted crises. Moreover, Dubai Cares adopts a strategic approach to improve student enrollment and learning outcomes through an integrated school health and nutrition model that is made up of school-based deworming activities, school feeding, and WASH (Water, Sanitation & Hygiene) in schools.

Dubai Cares is a civil society organization formally associated with the United Nations Department of Global Communications (UN DGC), as well as a registered non-government organization under IACAD, the charitable activities regulator in Dubai. The UAE-based global philanthropic organization is authorized to raise funds through direct donations and fundraising campaigns, as well as process all permit approvals with IACAD.

Volunteerism is a powerful tool to Dubai Cares in order to engage people in tackling development challenges. Dubai Cares rallies the UAE wider community through a large spectrum of volunteering and awareness initiatives that are linked to its global mandate.

To learn more, please visit www.dubaicarees.ae

خلال الدورة الثامنة والسبعين للجمعية العامة للأمم المتحدة في نيويورك

رئاسة COP28 ودبي العطاء تحددان رؤية لترسيخ التعليم في صميم مستقبل مستدام

- شاركت رئاسة مؤتمر الأطراف COP28 ودبي العطاء في استضافة فعالية رفيعة المستوى حثت فيها الأطراف الفاعلة العالمية على المشاركة في قمة ريوويرد ضمن مؤتمر COP28 من خلال تقديم حلول في مجالي التعليم والمناخ

نيويورك 6 أكتوبر 2023: شاركت رئاسة مؤتمر الأطراف COP28 ودبي العطاء، وهي منظمة مجتمع مدني مرتبطة رسمياً بإدارة الاتصالات العالمية التابعة للأمم المتحدة، في استضافة جلسة رفيعة المستوى بعنوان "إعادة صياغة مشهد التعليم من أجل البشرية والكوكب: الطريق إلى COP28"، أقيمت على هامش الدورة الثامنة والسبعين للجمعية العامة للأمم المتحدة في نيويورك. وكان هذا اللقاء الخاص بمثابة منصة لشرح رؤية رئاسة COP28 بشأن الترابط بين أهداف التعليم وطموحات العمل المناخي، حيث هدفت الفعالية إلى حشد الزخم حول قضية التعليم ودعوة المجتمع الدولي لحضور قمة ريوويرد (RewirEd Summit) ضمن فعاليات COP28، كما عرّفت رئاسة مؤتمر الأطراف المشاركين في الجلسة ببرنامجها للتعليم في COP28 وشاركت طموحاتها بشأن استدامة التعليم.

أفتتح الجلسة سعادة عدنان أمين، الرئيس التنفيذي لمكتب COP28، إلى جانب سعادة الدكتور طارق محمد الفرق، الرئيس التنفيذي ونائب رئيس مجلس إدارة دبي العطاء، وعبر خلال حديثه عن طموح رئاسة COP28 بان يستمر وضع التعليم في صميم العمل المناخي وأهمية التعريف بمجالاته المختلفة لما بعد هذه النسخة من المؤتمر. وقد شارك في الفعالية الرؤساء التنفيذيين لكل من منظمة "جيل طليق"، ومؤسسة "التعليم لا ينتظر"، ومؤسسة آغا خان، وممثلين رفيعي المستوى من كل من اليونيسف، وصندوق الشراكة العالمية من أجل التعليم، واليونسكو، وبرنامج مندوبي الشباب الدولي للمناخ التابع لـ COP28 وغيرهم.

من جانبه تحدث سعادة عدنان أمين، الرئيس التنفيذي لمكتب COP28 خلال الجلسة قائلاً: "تلتزم رئاسة المؤتمر بأن يكون COP28 هو أكثر مؤتمرات الأطراف احتواءً للجميع، ويعد دعم التعليم والوعي بالتغير المناخي أداة رئيسية لتزويد الأجيال القادمة بالمهارات والمعارف التي يحتاجونها لدعم العمل المناخي والتنمية الاقتصادية في المستقبل. ويسعدنا أن نعمل مع دبي العطاء لتكون قمة ريوويرد ضمن برنامج COP28 والمساهمة بتوسيع نطاق التعليم المناخي من خلال اتخاذ إجراءات ملموسة".

وفي معرض تعليقه على الدور الحاسم للتعليم، قال سعادة الدكتور طارق محمد القرقي، الرئيس التنفيذي ونائب رئيس مجلس إدارة دبي العطاء: "يقع التعليم في صميم التنمية البشرية، لكنه لم يُمنح الأولوية في جداول الأعمال العالمية التي تتناول التحديات العالمية. وتضع رئاسة COP28 سابقة جديدة ليس فقط في الاعتراف بدور التعليم كمحفز للعمل المناخي، ولكن أيضاً في وضعه كشرط أساسي من أجل مستقبل مستدام للجميع. وتعد قمة ريوآيرد 2023 ضمن COP28 محطة مهمة للتعليم ليأخذ دوره المركزي كمحرك لمستقبل مزدهر ومستدام من خلال الحلول والإجراءات والاستثمارات والالتزامات التي من شأنها تحفيز وتسريع تحويله إلى ركيزة أساسية في العمل المناخي".

وقالت ياسمين شريف، المديرية التنفيذية لمؤسسة "التعليم لا ينتظر": "يؤدي تغير المناخ إلى تعطيل تعليم ملايين الأطفال والمراهقين الذين يعيشون في البلدان المتضررة من الأزمات. واستجابة لذلك، يحتاج العالم بشكل عاجل إلى حلول مبتكرة إذا أردنا تكريس حق كل طفل في الحصول على تعليم سليم بشكل جماعي. من منطقة الساحل إلى الصومال، ومن ليبيا إلى باكستان، يقف الأطفال في الخطوط الأمامية لأزمة المناخ التي لا يتحملون أي مسؤولية في تسببها. ونرحب ترحيباً كبيراً برئاسة دولة الإمارات لمؤتمر الأطراف COP28 وقمة ريوآيرد ضمن يوم التعليم بهدف تحقيق تقدم لتحفيز التمويل والتفكير الابتكاري".

وقال روبيرت جنكنز، رئيس قسم التعليم، قسم البرامج، في اليونيسف: "يشهد العالم أزمة عالمية ثلاثية الأبعاد تتمثل في تغير المناخ، والتلوث، وفقدان التنوع البيولوجي. ويعد التعليم السليم آلية أساسية لبناء قدرة المجتمع على الصمود وتمكين كل طفل خلال مسيرة حياته من خلال فرص التعلم والمهارات اللازمة ليكون مدافعاً عن البيئة. تعمل اليونيسف على حشد جهود الحكومات والمجتمع المدني والشباب كمشاركين في إيجاد حلول للتحديات التي يواجهونها. هناك حاجة ملحة إلى العمل الهادف الآن".

وقال كيفن فراي، الرئيس التنفيذي لمنظمة "جيل طليق": "نؤمن بالإمكانات الاستثنائية للشباب لدفع العمل والحلول لأزمة المناخ. عندما نزودهم بالمعرفة والمهارات والفرص، يصبح الشباب الأبطال الحقيقيين لوكبنا، مما يؤدي إلى سلسلة من ردود الفعل التي تلهم وتحفز الحكومات والشركات والمجتمعات على توحيد الجهود في هذه المهمة العاجلة. ولهذا السبب قمنا بإطلاق مبادرة 'التقدم الأخضر'، وهي جهد عالمي يدعم الملايين من الشباب لاتخاذ إجراءات مناخية أولية. إننا نعيد تصور التعليم من أجل اقتصاد أخضر، وتعزيز المشاركة الهادفة، ونقل المهارات الخضراء حتى نتمكن من بناء مستقبل مستدام".

وقال كريستوفر كاسل، مدير شعبة السلام والتنمية المستدامة بقطاع التعليم في اليونيسكو: "اليونسكو ملتزمة بتكثيف العمل في مجال التعليم لمعالجة أسباب تغير المناخ وآثاره، بما في ذلك من خلال شراكة التعليم الأخضر، التي حشدت بالفعل أكثر من 80 دولة وأكثر من 1,000 منظمة على مستوى العالم. ويسر اليونيسكو أن تواصل شراكتها مع دبي العطاء من خلال التعاون في قمة ريوآيرد ضمن مؤتمر COP28 في ديسمبر من هذا العام".

ستُعد قمة ريوآيرد 2023 خلال يوم "الشباب والأطفال والتعليم والمهارات" ضمن فعاليات COP28 في 8 ديسمبر 2023 في مدينة إكسبو دبي. ويسعى التجمع العالمي للتعليم إلى أن يكون موضوع التعليم في صدارة جدول العمل المناخي من خلال جمع الأطراف الفاعلة في مجال المناخ والتعليم وتحفيزهم للالتزام بتحقيق نقلة نوعية ملموسة لقطاع التعليم حول العالم. وستجمع قمة ريوآيرد أطرافاً من قطاعات مختلفة لمواءمة جداول الأعمال والالتزامات والتمويل، بالإضافة إلى مشاركة الحلول والأفكار الملهمة التي تؤدي إلى ربط جداول أعمال واستثمارات المناخ بأولويات التعليم، وأن تتوافق الاستراتيجيات والتعهدات التعليمية مع أجندة العمل المناخي الحالية والمستقبلية. تلتزم القمة بدعم رئاسة COP28 في جعل المؤتمر الأكثر احتواءً للجميع وبأن يكون مؤتمراً للعمل من خلال تبني الحلول التي تؤدي إلى مخرجات ملموسة وفعالة.

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني: media@cop28.com
كما يمكنكم الاطلاع على آخر التحديثات بشأن مؤتمر الأطراف COP28 عبر موقع تويتر (@COP28_UAE) واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فليكر (COP28UAE)، ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28: www.cop28.com

ملاحظات لوسائل الإعلام:

نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق.
- ستقود دولة الإمارات عملية لكافة الأطراف للاتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم من خلال تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل في قطاع الطاقة العالمي مع تطبيق نهج عدم ترك أحد خلف الركب لضمان مشاركة واحتواء الجميع في العمل المناخي الشامل.
- تستند خطة عمل COP28 إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، والحفاظ على البشر وتحسين الحياة وسبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.

نُبذة عن دبي العطاء:

منذ تأسيسها، تعمل "دبي العطاء" - جزء من "مبادرات محمد بن راشد آل مكتوم العالمية" - على توفير فرص التعليم السليم للأطفال والشباب في البلدان النامية من خلال تصميم وتمويل البرامج الطموحة التي تتسم بالفاعلية والاستدامة والقابلية للتوسع. وحتى اليوم، نجحت المؤسسة الإنسانية العالمية التي تتخذ من دولة الإمارات العربية المتحدة مقراً لها في إطلاق برامج تعليمية لمساعدة ما يزيد عن 21 مليون مستفيد في 60 بلداً نامياً.

وتلعب "دبي العطاء" دوراً رئيسياً في المساعدة على تحقيق الهدف الرابع من أهداف التنمية المستدامة للأمم المتحدة، والذي يهدف إلى ضمان التعليم السليم المنصف والشامل للجميع وتعزيز فرص التعلم مدى الحياة للجميع بحلول عام 2030، من خلال دعم برامج تنمية الطفولة المبكرة والحصول على التعليم الأساسي والثانوي السليم، والتدريب التقني والمهني وتدريب الشباب، وكذلك التركيز بشكل خاص على التعليم في حالات الطوارئ والأزمات الممتدة. علاوة على ذلك، تتبنى دبي العطاء نهجاً استراتيجياً لتحسين مستوى إتحاق الطلاب ونتائج التعلم من خلال نموذج متكامل للصحة المدرسية والتغذية الذي يتكون من أنشطة التخلص من الديدان المعوية في المدارس، والتغذية المدرسية، وتوفير المياه والمرافق الصحية والنظافة الشخصية في المدارس.

دبي العطاء هي منظمة مجتمع مدني مرتبطة رسمياً بإدارة الاتصالات العالمية التابعة للأمم المتحدة (UN DGC)، فضلاً عن كونها منظمة غير حكومية مسجلة تحت إشراف دائرة الشؤون الإسلامية والعمل الخير (IACAD)، الجهة المنظمة للأنشطة الخيرية في دبي. وتعتبر المنظمة الإنسانية العالمية التي تتخذ من الإمارات العربية المتحدة مقراً لها مخولة بجمع التبرعات من خلال التبرعات المباشرة أو حملات جمع التبرعات، فضلاً عن إستخراج جميع التصاريح من دائرة الشؤون الإسلامية والعمل الخيري.

يعتبر العمل التطوعي أداة قوية بالنسبة لدبي العطاء من أجل إشراك أفراد المجتمع في مواجهة تحديات التنمية. تجمع دبي العطاء كافة أطراف المجتمع الإماراتي من خلال مجموعة كبيرة من المبادرات التطوعية والتوعوية المرتبطة بمهمتها العالمية.

المزيد من المعلومات على الموقع الإلكتروني: www.dubaicares.ae